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Zaterdag 30 november 2024

De laatste zaterdag zat het Praathuis weer vol enthousiaste Tuinders voor een gezellig samenzijn.
Dit keer waren de heerlijke koude schotels gemaakt door Goga Hajdarevic en Rene Scheepers.
Er was een optreden van 2 zangeressen en werd er uiteraard een gezellige loterij gehouden.
Al met al geen gezellige ochtend.

     
  NIEUWJAARSRECEPTIE : ZATERDAG 4 JANUARI VAN 10.00 TOT 13.00 UUR
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UITGAVE DECEMBER 2024

Adres:   Texelstroomlaan 3 1784 EA  Den Helder       tel. 0223-613539
Bank:   NL26RABO0103930043 t.n.v. penningmeester ATV Texelstroom
E-mail:   atv.texelstroom@gmail.com K.v.K 40634356                      
Website:   www.atvtexelstroom.nl

Dagelijks Bestuur         
Voorzitter  K. IJzendoorn  Tuin 119    06-51120940
Secretaris  Vacamt       
Penningmeester  K. Cruijf-Molenaar Tuin LZT   06-30284372
2e Voorzitter  Vacant       

NTC-Commissie

Voorzitter  N. v.d. Linden  Tuin 24    06-50656312
Alg. Werkzaamh  R. Doorn  Tuin 145       robdoorn57@gmail.com
Materiaalbeheer  Vacant    

Coördinatoren

A-complex  R.Hajdarevic  Wnd.    
B-complex  R.Hajdarevic  Tuin 113    06-83338447 
C-complex  P. Koning  Tuin 179    0223-621005

Waterbeheer sloten  H. v.d. Broeke  Tuin 46                                                      

Werkspanning P. Koning  Tuin 179      C-complex
 W. Hoffman& K.IJzendoorn      A en B-complex

Inkoopcommissie 
Voorzitter  R. Scheeper  Tuin 123    06-20371837
Financieel beheer   
Voorraadbeheer  Vacant
Beheerder kweekkas H. Vaars   Tuin 107

Bouwtechnische Commissie

Voorzitter  J. Van Soeren  Tuin 110    06-81897382
Medewerkers   K. Quax, en K. de Bruin, H. Kaandorp  

Bouwaanvragen     Indienen Omgevingsloket Gemeente Den Helder

ARBO-coördinator J. Sneep   Tuin 152    jaapsneep@quicknet.nl 

Beheerscommissie

Voorzitter  H. Bodegraven  Tuin 45    06-51848301 
Voorraadbeheer  I. Waagmeester  Tuin 27    06-51723350  
Financieel beheer  T. Wawrzyniak    Tuin 109    06-28082556

Redactiecommissie

Leden                A. vd Meer-v Beveren  Tuin 141 (db.vd.meer@quicknet.nl) 0223-618943
M. Obradovic-Pot       Tuin 18   (marianne.obradovic61@gmail.com)

Evenementencommissie
Voorzitter   N. Regtop  Tuin 155    06-17072069  
Leden   W. Scheeper,     
   C. v.h Hert 
   C. Hoonaard

Verzekeringen   A. Tuithof-ten Cate     atvtexelstroomverzekeringen@gmail.com 
                 I. Kramers    

Ziekenbezoek  mw C. van den Hoonaard Tuin 63            06-40427343
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Redactie

Voor u ligt de laatste editie van de 
Vloedlijn 2024, het mededelingen en 
contactorgaan van de ATV 
Texelstroom.

Heeft u misschien ook een mooie foto 
die geschikt is voor de Vloedlijn, mail 
die dan naar de redactie en gaan we 
kijken of we het kunnen plaatsen.

Wij proberen alle ingezonden stukjes te 
plaatsen mits voorzien van naam/tel.nr. 
van de afzender, tevens behouden wij 
ons het recht voor om tekst te 
corrigeren, en indien nodig aan te 
passen. Indien wij inhoudelijk vragen 
hebben over de ingezonden kopij 
nemen wij contact op met de afzender.

Kopij inleveren kan via:
Redactie ATV Texelstroom
Texelstroomlaan 3
1784 EA Den Helder 
of digitaal naar
db.vd.meer@quicknet.nl
 
De full-color editie van de Vloedlijn, als 
PDF download, is ook te vinden op de 
website van de vereniging.

Suggesties/ideeën om de Vloedlijn 
en/of de website te verbeteren en 
aantrekkelijker te maken zijn van harte 
welkom. 
De sluitingsdatum voor de volgende 
vloedlijn is 23 februari 2025

De redactie (Anneke & Marianne)
wenst u Gezellig feestdagen en een
Gelukkig nieuwjaar! 

Inhoudsopgave
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Van de bestuurstafel

Geachte leden,

Zoals u allen hebt kunnen zien is de loods gesloopt en is het wachten op de herbouw. Wij zijn dan 
ook op zoek naar vrijwilligers die willen helpen met de afbouw van de loods. Bent u handig en be-
reid om ons te helpen meldt u dan bij het bestuur.
De coördinatie is in handen van Dhr. Kaandorp.
Ook is gebleken dat de nieuwsbrieven niet echt worden gelezen zoals gemerkt bij de sloop van de 
loods.
Tijdens het opnemen van de watermeterstanden is weer gebleken dat er tuinders zijn die hun wa-
terputje niet onderhouden, dit geeft een hoop ergernis bij de opnemers. 
Vergeet niet uw waterleiding en meter af te tappen bij schade is deze voor rekening van de 
tuinder.

Ook hebben de tuinders mest en compost kunnen bestellen. Mocht u geen gebruik maken van de 
zadengids wilt u deze dan weer terugbrengen naar het Praathuis.

Helaas zijn er nog geen leden die zich hebben aangemeld voor een bestuursfunctie, en wordt de 
tijd om ingewerkt te worden steeds korter. En zoals al vaker gezegd geen bestuur dan ook geen 
vereniging

We zijn nog steeds opzoek naar 
 Secretaris: is per direct gestopt!

 Een Penningmeester: zij blijft aan tot de volgende ALV.

 Een Voorzitter van de IKC (Tuinwinkel)

 Een voorraadbeheerder voor de Tuinwinkel

Meldt u s.v.p. aan elke laatste zaterdag van de maand is het bestuur aanwezig in het Praathuis.

Namens het bestuur

Koos IJzendoorn
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Nieuws van de Evenementencommissie 

De commissie bestaat uit de volgende personen:
Voorzitter: Nolda Regtop
Leden:      Willeke Scheeper, Els Lopik, Cis Hoonaard, Cees v.h. Hert en Sam 
Bregman.

Verslag Sinterklaasviering vrijdag 29 november 2024:

De Sint en zijn Pieten zijn weer bij ons in het Praathuis geweest op vrijdag 29 november. Zij werden verwel-
komd door een flink aantal vrienden/vriendinnen van de "Troubadour”. Het was een onvergetelijke en gezellige 
ochtend. De Sint, z'n Pieten, de kinderen, de leiding en ook wijzelf hebben er ontzettend van genoten. 
Ieder kind kreeg wat lekkers van de Sint. De kinderen zijn op de foto geweest en hebben luidkeels gezongen.
De Sint heeft ons beloofd volgend jaar weer bij ons langs te komen.
Hopelijk zien we Sint en Piet en volgend jaar weer!

Bingo:
De afgelaste bingo avonden worden eind januari weer hervat, via een nieuwsbrief krijgt iedereen de juiste data 
nog te horen.

De kerstmarkt die op 14 december stond gepland, is helaas geannuleerd i.v.m. te weinig animo. 
We hopen dat er volgend jaar weer meer animo is om met een kraampje te gaan staan.

Het Evenementen team wil alle “tuinvrienden” en de mensen er omheen, hele fijne kerstdagen maar vooral 
een Gezond 2025 toewensen!   
       

      
Met vriendelijke groet
Nolda
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Beste tuinders, 

 

Bijgaand in deze vloedlijn vindt u de bestellijst voor de Garant zaden van het seizoen 2025. 

Evenals vorig jaar vind u hier ook de pagina, met pootaardappelen, sjalotten en plantuien. Indien de bestelhoe-
veelheid te groot voor u is, kunt u bijvoorbeeld overwegen deze met een medetuinder te delen. Als u gebruik wilt 
maken van deze bestelservice dient u de gevoegde bestellijst ondertekend met naam en tuinnummer uiterlijk op 
of voor 25 januari 2025 in te leveren. Vergeet vooral niet een duidelijk telefoonnummer en e-mailadres te vermel-
den zodat we u kunnen berichten als de bestellingen zijn ontvangen. 

De bestellijst bij voorkeur inleveren bij ondergetekende of bij een van de aanwezige barmedewerkers die alle 
zaterdagen, tot en met 25 januari 2025, in het praathuis aanwezig zullen zijn. De in de gids vermelde prijzen zijn  
de prijzen die voor u gelden. Echter als wij een bepaald totaalbedrag als bestelling overschrijden geeft de leve-
rancier een aantal procent korting. Met andere woorden:  hoe groter de bestelling, hoe groter de korting. De kor-
ting wordt  net zoals alle jaren verdeeld tussen u als klant en wij als vereniging. Het afrekenen van uw bestelling 
geschiedt pas wanneer deze medio februari, maart  is afgeleverd. 

Het bestellen van de zogenaamde meststoffen en potgrond kan zolang er nog geen boetiek geopend is alleen in 
grote verpakkingen. Voor informatie over meststoffen en de prijzen kun u eveneens bij mij terecht. Ook hiervoor 
geldt dat u kunt bestellen tot uiterlijk 25 januari 2025. Het afrekenen en ophalen van uw bestelling zal wederom 
vanuit het praathuis plaatsvinden. Hoe en wanneer precies zal ik u te zijner tijd via een nieuwsbrief laten weten. 

Tot slot wil ik u op de hoogte brengen van mijn besluit om met ingang van het nieuwe tuinseizoen mijn taak als 
voorzitter van de boetiek neer te leggen. Als er zich tussen u een eventuele kandidaat bevindt die deze taak op 
zich wil nemen, zal ik u met alle plezier begeleiden en informeren wat deze taak inhoudt. 

Ik wil u allen bedanken voor  de prettige samenwerking  en het vertrouwen dat u aan ons heeft gegeven afgelo-
pen seizoenen. 

Verder wil ik u fijne feestdagen toewensen en een goed tuinseizoen  

 

Met vriendelijke groet, 

Rene Scheeper  

Voorzitter tuinboetiek 
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In het zonnetje      
Als ik het Praathuis binnenkom om René Scheepers te interviewen zie ik zijn vrouw 
Willeke samen met Nolda aan een grote tafel staan, druk bezig met het inpakken van 
sinterklaascadeautjes. René is nergens te bekennen.  

“Sorry, maar mijn man zag het niet zo zitten met dat interview en vroeg of ik het in zijn 
plaats wilde doen, valse bescheidenheid van hem denk ik”, zegt ze terwijl ze haar 
werkzaamheden onderbreekt en naar mij toe loopt.  

Opeens zit ik dus met Willeke aan tafel, maakt niet uit, ook gezellig. Ik vraag haar of 
ze er wel tijd voor heeft om mij te woord te staan, maar daar wil ze best even tijd voor 
vrijmaken. We moeten er wel rekening mee houden dat er straks een paar keer een 
groep van het kinderdagverblijf “de Troubadour” binnen kan komen waar zij dan even  
aandacht aan moet besteden. Zij mogen namelijk vandaag allemaal hun schoentje 
zetten in het Praathuis. Hoe leuk is dat? 

“Heel leuk om te doen voor de  kinderen van het dagverblijf,” vertelt zij enthousiast. “En het wordt ook erg ge-
waardeerd door de begeleidsters. Morgen komen ze dan weer terug om te kijken wat Sint en de Pieten in hun 
schoen heeft gestopt. Heel spannend voor de kinderen natuurlijk. We doen dit ieder jaar voor hen en versieren 
de boel hier een beetje voor ze.”  

Ik kijk omhoog en zie een prachtige Pietenpop tussen gouden slingers, roze lampionnen en groene klimop-
blaadjes hangen aan een rek. Dan zwaait de buitendeur open en worden er kinderen in rolstoelen en in een 
soort grote kar met zitjes erin voorzichtig naar binnen gereden, anderen lopen zelfstandig naar binnen en kij-
ken verwonderd om zich heen. De hele ruimte wordt door een paar kinderen zorgvuldig verkent. Er komt een 
jongetje naar mij toe, kijkt me aan en zegt: “Boem pats een ontploffing.” Hij loopt even bij me vandaan komt 
dan weer terug en zegt nogmaals boem pats en voegt er dit keer een explosie aan toe. Hij wijst naar buiten  
waar de loods heeft gestaan en zegt: “Dat gebouw daar is ook ontploft, zal wel door elektriciteit zijn gekomen. 
Het is nu gesloopt, wanneer is het gesloopt en zijn er ook video`s van gemaakt?” Ik zeg dat ik er niet bij ben 
geweest dus niet weet of er video`s van de sloop zijn gemaakt. Als ik hem dan vraag of hij graag had gezien 
hoe er gesloopt werd zegt hij ja en verliest meteen zijn aandacht in mij en zijn ogen dwalen verder op zoek 
naar iets wat interessant is voor hem. Een lief meisje dat naast mij zit wil mijn hand vasthouden en als ik haar 
hand pak begint ze te lachen en wijst naar de rij zorgvuldig gemaakte schoenen van papier in verschillende 
felle kleurtjes, sommige zelfs voorzien met goudkleurige lintjes die als veters gestrikt zijn of papieren schoenen 
met viltstiften gemaakte decoraties versierd. Van ieder kind staat er een schoen met zijn 
of haar naam erop. 

Er wordt een sinterklaaslied ingezet en wie zingen kan zingt mee. Dan zet de stoet zich 
weer in beweging en vertrekt weer naar buiten. 
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Laten we het nog even over René hebben stel ik voor aan Willeke. 

“Ja René is een man die altijd voor iedereen klaarstaat, hij schiet meteen in de hulp-
modus zodra iemand iets aan hem vraagt. Hij verdient het gewoon echt om eens in 
het zonnetje gezet te worden. En hij doet veel voor de vereniging natuurlijk. Hij draait 
om de week een bingo avond met veel plezier, elke zaterdag als er een loterij is treedt 
hij op als zanger met zijn muziek. De mensen houden van zijn liedjes en zijn stem. Hij 
roept dan ook de nummertjes om van degenen die een prijs in de loterij gewonnen 
hebben. Hij gaat ook de laatste zaterdag in november lekkere salades maken met    
Ramo (lees z’m vrouw Goga). René is kok geweest en eten koken verleer je nooit.” 

De rust wordt abrupt verstoord als Ivor luid zingend naar binnen komt stuiteren. Hij 
heeft samen met Kees van der Hert boodschappen gedaan, het zijn de prijzen voor de 
loterij die altijd de laatste zaterdag van de maand gehouden wordt. Alles wordt uitbundig op de tafel uitgestald. 
Zo te zien zijn het allemaal dingen die je kunt eten of kunt drinken. Ivor straalt heel veel energie uit merk ik voor-
zichtig op. 

“Ja”, zegt Willeke, hij kan super druk zijn, maar hij is ook heel gezellig. Het enthousiasme van Yvor werkt aan-
stekelijk voor ons. We hebben sowieso een activiteiten

“Dreamteam” dat bestaat uit Nolda als voorzitter ervan, Kees, Cis, Alma, Edith, Yvor en ikzelf. 

Iedereen heeft zo zijn of haar eigen functie binnen het team. We hebben het reuze gezellig met elkaar en dat 
willen we graag zo houden.” 

De tweede groep van de Troubadour maakt haar entree, opnieuw gespannen gezichtjes en het hele ritueel 
speelt zich opnieuw af. Na hun vertrek zeg ik tegen Willeke: Laten we het  nog even over René hebben. 

“Oh ja René, dat is ook zo, heb ik al verteld wat een ontzettend hulpvaardige man het is? Ja dat heb ik al ge-
zegd. Op onze volkstuin doet hij het zware werk en ik het minder zware. René steekt er veel energie in en hij is 
creatief, want hij heeft een constructie bedacht om een zonnescherm net boven onze picknicktafel te laten han-
gen waardoor we lekker zomers in de schaduw kunnen zitten. Weg met die parasols overal!” 

Willeke is met recht trots op haar man en er zal ongetwijfeld nog veel meer over hem gezegd kunnen worden. 
Dat hij voorzitter is van de tuinboetiek maar niet voor lang meer en dat hij als het buiten nog maar zes graden is 
gewoon met blote voeten in een paar open slippers op de fiets zit. Heel bijzonder die man! 

Dit keer is de rubriek van “In het zonnetje” geen gewone aflevering geworden, het was een beetje chaotisch al-
lemaal, maar ook leuk omdat het heel anders dan anders uitpakte dan ik gewend was met al die verrassende 
onderbrekingen. 

 

Anneke van der Meer- van Beveren 
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Verslag van de NTC commissie 

2024 was best een bewogen jaar. Tot de zomer ging alles zijn gangetje totdat er brand uitbrak in de loods. Daarbij 
is een groot deel van het materiaal van de NTC verloren gegaan. Er is nog redelijk wat materiaal gered en door de 
inzet van vrijwilligers dusdanig hersteld dat het weer bruikbaar is. Verder is er door tuinders ook materiaal gedo-
neerd, hiervoor dank. Ook hebben tuinders tijdens de algemene werkzaamheden gebruik gemaakt van hun eigen 
materiaal wat zeer gewaardeerd wordt. Ondertussen hebben wij ook nieuw materiaal aangeschaft, denk hierbij aan 
een nieuwe grasmaaier, hakselaar en diverse accu gereedschappen. De loods is intussen gesloopt en het wachten 
is totdat de nieuwe loods klaar is want het is nu al erg krap in de fietsenstalling met al het materiaal. 

De aanschaf van een nieuwe hakselaar is mede mogelijk gemaakt dankzij een “Sponsor loop van het ODC Tuin73.

Verder wil ik hierbij de vrijwilligers die doordeweeks werkzaamheden verrichten hartelijk bedanken voor hun inzet 
en niet te vergeten de mensen van het vrijwillig landschapsbeheer die de maai werkzaamheden hebben overgeno-
men totdat de nieuwe grasmaaier was gearriveerd. 

Waar wij momenteel nog behoefte aan hebben zijn kruiwagens, mocht u nog een kruiwagen hebben die overbodig 
is dan kunt u deze bij ons afleveren bij voorbaat hartelijk dank.  

De brand heeft ervoor gezorgd dat het schema voor 2024 een beetje achterloopt. Dit gaan wij in 2025 zoveel mo-
gelijk inhalen, daar bent u ook bij nodig in de vorm van algemene werkzaamheden, dus een vriendelijk verzoek om 
zoveel mogelijk aanwezig te zijn op de werkzaamheden. 

Verder zijn wij nog steeds op zoek naar tuinders die de algemene werkzaamheden willen begeleiden op de zater-
dagen. Nu doen wij dit met twee personen, dat zijn Rob van Doorn en ikzelf, maar een paar handjes erbij zou heel 
fijn zijn!  Denk hierover na en mocht er interesse zijn dan kunt u met Rob of mij contact opnemen. 

Rest mij nog om iedereen fijne feestdagen en een voorspoedig 2025 toe te wensen. 

Met vriendelijke groet, 

Nick van der Linden 
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Waar een perenboom al niet goed voor is

Innovatieve ideeën die de flora en fauna in de Waddenzee vooruit moeten helpen, werpen vruchten af. Het initiatief 
om met perenbomen riffen te herstellen lijkt een groot succes te worden.

"Na zestien maanden zien we enorme hoeveelheden botervisjes en letterlijk duizenden eitjes van zeekatten in het 
“perenrif", vertelt promotieonderzoeker Jon Dickson van het Koninklijk Nederlands Instituut voor Onderzoek der Zee 
(NIOZ).
Dat is hoopvol nieuws vanuit de Waddenzee, waar de laatste jaren veel succesvolle experimenten zijn uitgevoerd om 
het zeeleven te verbeteren. Zo leidde een klein experiment tot het grootste zeegrasveld van de Waddenzee. Met de 
perenriffen kunnen de onderzoekers zelfs groter denken.

Het hout van perenbomen doet het goed voor de Waddenzee. Zes perenbomen vormen samen een piramidevormig 
rif van 3 bij 3 meter. De aangelegde perenriffen zorgen na ruim een jaar voor veel zeeleven.
Paalwormen zijn ondertussen al wel bezig het hout af te breken, maar de riffen kunnen naar verwachting nog jaren 
mee. Ze verdwijnen uiteindelijk op natuurlijke wijze.

Fietstocht langs boomgaarden brengt onderzoeker op idee
Het idee voor de perenriffen kwam van NIOZ-onderzoeker Tjeerd Bouma. "Bij een fietstocht langs boomgaarden zag 
hij hoe veel van die bomen aan het eind van hun economische levensduur worden gerooid. Daarmee zijn ze een 
goedkope bron van hout."
Hout is er niet meer in de Waddenzee. Voor de tijd van dammen en dijken werden veel bomen afgevoerd naar de 
zee. Die zonken dan naar de bodem en zorgden voor de rifstructuren op de bodem. "Dat hout zie je nauwelijks meer. 
Onze experimentele riffen zijn ook een vervanging voor mossel- en oesterriffen. Door visserij en ziekten zijn de na-
tuurlijke structuren die riffen boden verdwenen."

192 perenbomen vormen 32 kunstriffen in Waddenzee
Maar liefst 192 perenbomen zijn met blokken beton aan de voet op de bodem van de Waddenzee beland. Het leverde 
32 kunstriffen op. Met behulp van camera's en tijdens expedities worden de perenriffen in de gaten gehouden. "Het 
zijn nu broedplaatsen voor vissen en garnalen geworden. Zakpijpen en anemonen zijn 'vaste bewoners' geworden." 
Dickson hoopt dat er een natuurlijk rif achterblijft als de perenriffen zijn verdwenen.
Het snelle positieve resultaat geeft hoop, want vijf jaar geleden werd al alarm geslagen over de staat van de Wadden-
zee. "Het laat zien dat we de biodiversiteit actief kunnen helpen herstellen." Niet alleen de Waddenzee kan baat heb-
ben bij perenbomen, maar ook de Noordzee en zelfs oceanen. "Want ook daar zijn natuurlijke structuren als 
oesterriffen op grote schaal verdwenen

Tientallen inktviseieren hangen aan een perenboomrif.

Gezellige feestdagen!
Marion van Os
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Spinnen

Hoewel de tijd van spinnenwebben met dikke spinnenlijven erin tot groot genoegen van mezelf voorbij is, vind ik 
het toch leuk om dit stukje dat ik in mijn map vond, nog in de Vloedlijn van december te plaatsen.

Spinnenwebben glinsteren `s morgens in de zon. Dit zijn de ochtenden van dauw. Wat maakt dauw die webben 
mooi en zichtbaar. Overal webben. Dwars over paden en andere open plekken spinnen kruisspinnen ze. Ze 
zien er patent uit, een beetje spin spint dagelijks een nieuwe. Als de spin het tijd vindt voor verhuizing, eet ze 
haar oude web op. Dat doet ze systematisch in steeds kleinere cirkels, zoals ze het eerst ook weefde. Die grote 
dikke kruisspinnen zijn vrouwtjes en sommige zijn al meer dan   een jaar oud en hebben een winter overleefd. 
Dat lukt maar weinig spinnen. 

Herfststormen, regenbuien en nachtvorst richten onder spinnen een massaslachting aan. Toch overleven som-
mige kruisspinnen die slachting in een schuilplaats. Zij zijn het jaar daarop de grootste spinnen. Hebben ze een 
kogelrond lijf, dan zit dat vol eitjes. Die belanden in een spinsel en als ze uitkomen blijven de babyspinnetjes bij 
elkaar. Na verstoring rennen ze alle kanten op. Als de spinnetjes groeien wordt het verschil tussen mannetjes 
en vrouwtjes zichtbaar. Vrouwtjes worden wel twee keer zo lang en vele malen zo zwaar als mannetjes. 

Vrouwtjes krijgen nageslacht, mannetjes zijn alleen  even nodig als zaaddonor. Voor de zaaddonatie zoeken 
mannetjes vrouwtjes. Dat is niet moeilijk dankzij de enorme in dauw glinsterende webben zijn ze voor de acht 
spinnenoogjes van verre zichtbaar, Lastiger is de toenadering. Het ferme lustobject hangt in haar web en zou 
het miezerige mannetje voor prooi kunnen aanzien. Met trillingen door een webdraad seint het mannetje dat hij 
geen prooi is maar een minnaar. Na overhandiging van het pakketje sperma maakt het mannetje dat hij weg-
komt om niet alsnog opgegeten te worden. 

Anneke van der Meer- van Beveren 
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U zaait het beste,
U oogst het beste

Voor al uw groente-, kruiden-, bloemzaden, poot-
aardappelen en andere tuinartikelen, kunt u de
catalogus weer gratis aanvragen!

Voor inlichtingen:
Uw tuincommissie

of
www.garantzaden.nl

Garant Zaden, Postbus 8, 8560 AA Balk
Telefoon: 0514-571515 fax: 0514-571479
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